
 
 
 
 
 

ACTA GM SOSTENIBILITAT AMBIENTAL 

 
 

 15 de juliol de 2025 a les 18 h  
Espai Baronda (c/ De la Riba 36, Esplugues de Llobregat) 

 
 

15 participants: regidors/es, representants d’entitats i ciutadania a títol individual 
 
Dinamització: 

• Director de l’Àrea d’Espai Públic i Ecologia Urbana de l’Ajuntament d’Esplugues 
• Directora de Participació Ciutadana de l’Ajuntament d’Esplugues 

 
 
 

• Benvinguda  
• Presentació dels Grups Motors 
• Divisió en grups 
• Propera sessió 

 
 

 
 

Benvinguda i presentació dels Grups Motors 
 
En sessió plenària, amb els i les integrants de tots els grups motors: 

El regidor de Participació Ciutadana, el Sr. Joan Marin, dona la benvinguda a les 
persones assistents, agraint el seu interès per formar part dels grups motors, i destaca 
la seva importància per garantir la coresponsabilitat dels diferents agents del municipi: 
ciutadania, entitats, empreses, centres educatius, etc. en la implementació i millora de 
l’Agenda Urbana 

La Directora de l’Àrea d’Economia i Governança, Ana Úbeda i el Coordinador General 
de l’Ajuntament d’Esplugues, Josep Ma. Ferré, expliquen els objectius i funcionament 
dels Grups Motors. 

A continuació, es procedeix a la divisió dels i les participants en els tres grups motors: 

• Sostenibilitat econòmica 
• Sostenibilitat ambiental 
• Sostenibilitat social 

PARTICIPANTS 

ORDRE DEL DIA 

DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ 



 
 
 
 
Divisió en grups 

Es fa una ronda de presentacions de les persones que conformen el grup motor, les 
quals expliquen la motivació per formar part del grup.  

 

El director de l’Àrea d’Espai Públic i Ecologia Urbana explica l’estat de les accions de 
l'Agenda Urbana Esplugues 2030 (veure presentació). 

Les persones participants comenten i prioritzen les temàtiques a treballar, amb el 
resultat següent: 

• Canvi climàtic i qualitat de l’aire: 8 punts 
• Residus: 5 punts 
• Mobilitat sostenible: 5 punts 
• Millora de l’espai públic i accessibilitat universal: 6 punts 
• Urbanisme com a element transformador de la ciutat: 5 punts 

 

S’obre el debat i es plantegen diferents qüestions: 

• Al barri de Finestrelles, les voreres són estretes i això planteja un problema 
d’accessibilitat que és difícilment compatible amb l’arbrat i l’aparcament. 

• Importància de l’arbrat a la ciutat. Cal buscar l’equilibri i tenir en compte les arrels. 
Al barri del Gall, per exemple, algunes voreres estan aixecades. 

• Es proposa soterrar els pals de llum. S’explica que són propietat de la companyia 
elèctrica però que es procuren soterrar amb les reformes de carrers. 

• Es mostra preocupació sobre el desenvolupament de la ciutat als propers anys, 
específicament sobre l’impacte del desenvolupament de la zona industrial del 
Gall i Finestrelles, i el trànsit, contaminació o augment dels preus de l’habitatge 



 
 
 
 

que pot comportar. S’explica que, abans de fer qualsevol planejament, es fa un 
estudi de mobilitat. 

• Es pregunta sobre el nombre de vehicles a la ciutat. S’explica que el parc mòbil 
està baixant en els darrers anys i que la contaminació s’ha reduït a la meitat. 

• Es demana informació sobre el projecte de Can Cervera. Es proposa parlar-ho 
a futures sessions. 

• Es mostra preocupació per la seguretat al Parc dels Torrents a les nits. Es 
demana augmentar la presència policial. 

• Es suggereix disposar d’experiències o bones pràctiques d’altres ciutats per 
“copar” el que funciona. 

 
Propera sessió 
 
Es dona per finalitzada la sessió a les 19.15h. 
 
S’emplaça a les persones participants al dia 7 d’octubre a les 18 h a l’Espai Baronda. 
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